
 

 

Zápis č. 6/2023 ze dne 2. 5. 2023 

z jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1  

Rady městské části Praha 1 

 

Datum a místo jednání: 2. 5. 2023 v 16.00 hod., Konferenční sál, MČ P1, Vodičkova 681/18, Praha 1  

 

Přítomni: E. Rónová (předsedkyně komise), T. Zbořil (místopředseda komise),  P. Marc (člen komise), A. Jan 

(člen komise), L. Vaverková (členka komise), A. Jančíková (členka komise), A. Ečeková Maršálová (členka 

komise), H. Lhotová (členka komise), J. Burianová (stálý host),  I. Antalová (radní MČ Praha 1 pro sociální 

věci a bezbariérovost), K. Dubská (vedoucí OSN), Nicole Fryčová (zástupce SONS), František Brašna 

(zástupce SONS), Jozef Onderka 

 

Omluveni: I. Hamarneh (stálý host) 

 

Částečná neúčast: E. Rónová (pozdější příchod), A. Jančíková (pozdější příchod), H. Lhotová (pozdější 

příchod), K. Ulm (dřívější odchod), P. Marc (dřívější odchod), A. Jan (dřívější odchod), L. Vaverková (dřívější 

odchod) 

 

Hosté ÚMČ Praha 1 přítomni:  
 

Zapsal: T. Hovorka (tajemník komise) 

 

Program jednání:  

 

1) Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

3) Volba stálého hosta 

4) Problematika sdílených koloběžek 

5) Problematika předzahrádek 

6) Finanční prostředky na plnění úkolů komise, jejich rozdělení  

7) Řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici (výtah/plošina)  

8) Vybudování hřiště pro seniory a hendikepované osoby – U Lužického semináře 114/46 

9) Výstavba bytového domu v Jindřišské ulici – apel na dodržení bezbariérových norem při výstavbě 

10) Zrušení pobočky České pošty – Jindřišská 909/14 

11) Chybějící bezbariérové WC v prostoru Čapadla Hollar 

12) Seznam provozoven s nefunkčními zvonky s piktogramem osoby na vozíku 

13) Problematika bariérových či částečně bariérových kin na Praze 1 

14) Změna jednacího řádu – možnost on-line připojení pro veřejnost 

15) Různé 
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1) Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu  

Předkladatel: E. Rónová, T. Zbořil 

 

Místopředseda komise T. Zbořil zahájil jednání v 16.00 hod. Přítomno je 5 členů komise. Komise je 

usnášeníschopná. Dále jsou jako hosté přítomni N. Fryčová, F. Brašna a J. Onderka. Místopředseda komise T. 

Zbořil nechal schválit program jednání.  

 

Program 6. jednání KOBE byl schválen.                                                            Usnesení  KOBE č. 1/6/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Po hlasování dorazili E. Rónová a H. Lhotová, komise má nyní 7 přítomných členů a je usnášeníschopná. 

Ověřovatelem zápisu byla navržena A. Ečeková Maršálová. Komise následně hlasovala. 

 

Ověřovatelem zápisu byla zvolena A. Ečeková Maršálová.                                  Usnesení  KOBE č. 2/6/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová  převzala řízení jednání komise a nechala hlasovat o schválení zápisu 

z minulého jednání komise. 

 

 

Zápis z jednání komise ze dne 4. 4. 2023 byl schválen.                                    Usnesení  KOBE č. 3/6/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Z důvodu možného dřívějšího odchodu K. Dubské na probíhající jednání Rady MČ Praha 1 komise hlasovala 

o předřazení bodu č. 8 programu komise. 

 

Komise předřazuje bod č. 8 nově jako bod č. 3 programu.                                 Usnesení  KOBE č. 4/6/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

3) Vybudování hřiště pro seniory a hendikepované osoby – U Lužického semináře 114/46 

Předkladatel: E. Rónová,  

 

Při zahájení projednávání tohoto bodu dorazili A. Jančíková a K. Ulm, komise má nyní 9 členů a je 

usnášeníschopná. K. Dubská popsala stávající situaci, pozemek patří MČ Praha 1. A. Ečeková Maršálová se 

dotázala, zda a kam by mohlo být umístěno hygienické zázemí, podle K. Dubské by toto mohlo být situováno 
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na pozemek parc. č. 710/6, avšak je zapotřebí pro rekolaudaci 100 % společenství vlastníků (dále též „SVJ“), 

jejichž dům sousedí s pozemkem. SVJ navíc v minulosti chtělo dotčený pozemek odkoupit, s čímž MČ Praha 

1 nesouhlasila. K. Ulm potvrdil nejednotnost SVJ. P. Marc se dotázal, jak by bylo finančně nákladné umístění 

přenosného bezbariérového WC na celý rok. Podle A. Ečekové Maršálové stojí umístění a provoz mobilního 

WC 1500 Kč za měsíc. P. Marc se dále dotázal na přístup do možného parku. Původním záměrem bylo 

vybudování hřiště pro seniory, z toho důvodu se bezbariérový přístup do parku zatím neřešil. K. Ulm vysvětlil, 

že se jedná o dlouhodobý záměr vybudovat hřiště pro seniory v lokalitě Malé Strany. K. Dubská následně 

musela opustit jednání komise kvůli jednání Rady MČ Praha 1. A. Ečeková Maršálová upozorňuje na velké 

množství stromů a nutnosti nechat zpracovat dendrologický posudek, K. Ulm přípomíná, že klíčový bude názor 

SVJ. G. Lamberti informoval ostatní o množství návrhů, jak pozemek využít, a požádal komisi o návrh, jak 

tento prostor využít. P. Marc navrhuje užívat park jako místo pro odpočinek a poukazuje na park V Jirchářích. 

Komise následně hlasovala. 

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje radě využít pozemek na parc. č. 710/6, kat. území Malá 

Strana za účelem bezbariérové klidové zahrady s bezbariérovými prvky se součástí bezbariérových 

toalet.                                                                                                                       Usnesení KOBE č. 5/6/2023 

 

Hlasování 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

Pozn. K. Dubská se na jednání komise vrátila, předsedkyně komise E. Rónová seznámila K. Dubskou o 

přijatém usnesení komise. Podle K. Dubské SVJ nemůže diktovat, co má mít MČ Praha 1 na svém pozemku, 

pokud je toto v souladu s územním plánem, ale může se vyjádřit coby účastník stavebního řízení. Následně 

proběhla debata o dalších variantách využití pozemku. K. Dubská následně požádala o zaslání připomínek, co 

by mělo případné hřiště obsahovat na email její asistentky M. Šimůnkové, případně tajemníkovi komise do 

konce května. Na žádost H. Lhotové a A. Ečekové Maršálové proběhne další místní šetření. 

 

 

Předsedkyně komise E. Rónová stáhla původní bod č. 3 programu Volba stálých hostů s tím, že komise již 

další stálé hosty volit nebude, nicméně byla by ráda, aby se přítomní zástupci SONS N. Fryčová a F. Brašna 

mohli účastnit dalších jednání komise. Místopředseda komise následně požádal ostatní, aby se mohl předřadit 

bod č. 11 Chybějící bezbariérové WC v prostoru Čapadla Hollar, aby se k tomu bodu mohl vyjádřit G. 

Lamberti dřív než opustí zasedání komise kvůli dalšímu jednání. Komise následně hlasovala. 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 předřazuje původní bod 11 programu Chybějící bezbariérové WC 

v prostoru Čapadla Hollar.                                                                                       Usnesení KOBE č. 6/6/2023 

 

Hlasování 

Pro: 9  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

4) Chybějící bezbariérové WC v prostoru Čapadla Hollar 

 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 
 

G. Lamberti připomněl, že pozemek patří MHMP, spravuje ho společnost TCP. Vestavba bezbariérových WC 

by stála víc jak 1.000.000 Kč. G Lamberti získá další podklady, aby komise mohla zaujmout konkrétní 

stanovisko. Tento bod byl informativní.  
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5) Problematika sdílených koloběžek + 6) Problematika koloběžek 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová požádala N. Fryčovou, aby se k problematice sdílených koloběžek vyjádřila. 

N. Fryčová informovala ostatní, že SONS má sídlo v Krakovské ulici poblíže Václavského náměstí, kde je 

vysoká koncentrace koloběžek, tyto sdílené koloběžky stojí v tzv. vodících liniích (přirozenou vodící linií je 

stěna domů) a tvoří tak nečekanou překážku pro nevidomé, obdobně jako předzahrádky. Řešením by mohla 

být virtuální parkovací místa pro odložení koloběžek. Vedoucí metodického centra pro odstraňovaní bariér 

SONS F. Brašna připomněl stanovisko Ministerstva dopravy, že na chodníku nemá dopravní prostředek 

parkovat. Dále F. Brašna konstatoval, že umístění předzahrádek nesplňují podmínky stavebního zákona. 

V průběhu projednávání tohoto bodu odešel K. Ulm, komise má nyní 8 členů a je nadále usnášeníschopná. N. 

Fryčová zkritizovala, že připomínky SONS k manuálu užívání předzahrádek nebyly vyslyšeny, navíc manuál 

je v rozporu s prováděcím právním předpisem. A. Ečeková Maršálová připomněla, že se na minulém jednání 

komise projednával tento manuál a znovu požádala členy komise, aby zaslali k tomuto manuálu připomínky. 

P. Marc konstatoval, že Praha potřebuje posílit mikromobilitu, což není případ sdílených koloběžek, naopak 

podporuje sdílené bicykly. Podle N. Fryčové SONS nechce odstranit prostředky, které slouží pro 

mikromobilitu. H. Lhotová navrhuje pokutovat uživatele sdílených koloběžek za nevhodné parkování těchto 

dopravních prostředků, s čímž souhlasí E. Rónová a chce v této otázce úzce spolupracovat s radním pro 

dopravu Prahy 1 a komisí pro dopravu. V průběhu projednávání tohoto bodu odešel P. Marc, komise má nyní 

7 členů a je nadále usnášeníschopná. Podle A. Ečekové Maršálové je zapotřebí legislativně vyřešit 

problematiku užívání sdílených koloběžek včetně sankcionování za porušení užívání. Tajemník komise T. 

Hovorka informoval ostatní, že komise pro dopravu připravuje speciální zasedání, které se bude věnovat 

problematice sdílených koloběžek. Další člen komise T. Zbořil opustil jednání, komise má nyní 6 přítomných 

členů a je nadále usnášeníschopná. A. Jančíková navrhuje požádat MHMP o přepracování manuálu pro užívání 

předzahrádek a dále navrhuje, aby provozovatel sdílených koloběžek uděloval pokuty uživatelům za parkování 

mimo místa k tomu určená, což by usnadnilo práci městské policie. Je zapotřebí navrhnout nějaký postup. F. 

Brašna popsal stávající systém sankcionování, který není účelný, a je nutné ho změnit tak, aby uživatelé 

neporušovali podmínky. E. Rónová navrhuje ve spolupráci s F. Brašnou a N. Fryčovou sumarizovat návrhy 

řešení problematiky užívání sdílených koloběžek a užívání předzahrádek společně s radním pro dopravu Prahy 

1. Komise následně hlasovala. 

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 apeluje na Komisi pro dopravu a Komisi pro územní rozvoj a 

veřejný prostor, aby se kontrolovala a dodržovala bezbariérová vyhláška u provozování předzahrádek, 

a aby se zvýšily sankce za nedodržování podmínek užívání sdílených koloběžek. 

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 7/6/2023 

 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

 

 

 

7)   Změna jednacího řádu – možnost on-line připojení pro veřejnost (původně bod č. 14) 
 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

Před avizovaným odchodem dalšího člena komise A. Jančíkové požádala A. Ečeková Maršálová o předřazení 

bodu. A. Ečeková Maršálová informovala o možné změně místa jednání komise s tím, že by příští jednání 

mohlo proběhnout ve Středisku volného času Jednička na adrese Truhlářská 1113/8. Bližší podrobnosti by 

následně zaslala ostatním členům. A. Ečeková Maršálová následně nastínila možnosti jednání komise online, 

aby se k jednání komise mohli elektronicky připojit hosté. Tajemník komise T. Hovorka vysvětlil ostatním 
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členům komise, že změnu jednacího řádu by musely projednat a schválit všechny ostatní poradní orgány MČ 

Praha 1 a následně tyto změny schválit Rada MČ Praha 1, což je záležitost několika týdnů či měsíců. A. 

Jančíková požádala o změnu termínů jednání komise, kdy v úterních termínech konání komise brání účasti 

dotčených radních jejich účast zasedání Rady MČ Praha 1, jiné termíny však nevyhovují ostatním členům 

komise. Diskutuje se o možnosti jednorázově spojit jednání Komise pro dopravu a Komise pro bezbariérovou 

Prahu 1. Tajemník komise dále vysvětlil ostatním členům, že pro urychlené přijetí usnesení je možné hlasovat 

per rollam, kdy se členové komise musí do 24 hodin vyjádřit k projednání konkrétnímu bodu. A. Ečeková 

Maršálová navrhla hlasovat touto formou o případném mimořádném jednání komise v letních měsících. 

Komise následně hlasovala o možnosti změnit jednací řád komisí. 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 žádá Radu MČ Praha 1 o změnu jednacího řádu komisí, aby bylo 

možné realizovat zasedání komisí i formou on-line vysílání pro veřejnost.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 8/6/2023 

 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

 

8)    Finanční prostředky na plnění úkolů komise, jejich rozdělení (původně bod č. 6) 

 
 

Předkladatel: E. Rónová,  

 

Před projednáním tohoto bodu odešla A. Jančíková, komise má nyní 5 členů a je nadále usnášeníschopná. I. 

Antalová informovala ostatní, že pro letošní rok byla na investice do bezbariérovosti (WC, indukční smyčky 

atd.) vyčleněna částka ve výši 5.800.000 Kč. Co se týká úprav veřejných prostorů jako úprav chodníků, 

veřejných prostor apod., tyto jsou hrazeny MHMP, resp. TSK. U veřejných budov by I. Antalová ráda využila 

dotace a požádala komisi, aby navrhla náměty na bezbariérové úpravy. Tento bod je informativní.  

 

 

 

         9)  Řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici (výtah/plošina) 

 
 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová zrekapitulovala stávající situaci, nicméně stále se nevzdává možnosti 

zpřístupnění Divadelní ulice pro imobilní osoby. E. Rónová bude jednat s ředitelkou AV ČR. I. Antalová 

informovala o jednání Výboru pro participaci, participativní rozpočet, veřejný prostor a pro dotační programy, 

kde zástupci z řad přítomné veřejnosti odmítli zrušení stávajícího schodiště. Plánuje se rozšíření chodníku o 

1,5 m. Podle I. Antalové vybudování schodiště brání stavbě výtahu. J. Onderka nabídl financovat zrušení 

schodiště, pokud MČ Praha 1 na své finanční náklady rozšíří  stávající chodník a zajistí výstavbu výtahu. 

Proběhla diskuze, komise následně hlasovala. 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 se po doplnění dalších podkladů a informací bude zabývat možností 

vybudování bezbariérového přístupu do Divadelní ulice z Národní třídy.          Usnesení KOBE č. 9/6/2023 

 

Hlasování 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Po hlasování opustili jednání komise L. Vaverková a Albert Jan, komise má nyní 3 přítomné členy a není 

nadále usnášeníschopná. Předsedkyně komise E. Rónová proto jednání komise ukončila 18:50 hod.  
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Proběhla neformální diskuze o dalších bodech programu. E. Rónová požaduje, aby při rekonstrukci budovy 

České pošty v Jindřišské ulici byla rekonstruována také bezbariérová toaleta včetně vyznačení cesty k ní.  

Při výstavbě bytového domu v Jindřišské ulici bude komise apelovat na dodržení bezbariérové vyhlášky. 

E. Rónová vypracuje tabulku se seznamem provozoven s nefunkčními zvonky s piktogramem osob na vozíku. 

A. Ečeková Maršálová žádá, aby členové komise důkladně prověřili, zda tyto zvonky fungují. Dále A. Ečeková 

Maršálová požádala, aby se na příštím jednání komise předložil bod týkající se kontroly zadaných úkolů. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V souvislosti s novým Nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/679 o ochraně osobních údajů 

("GDPR"), jež se stal účinným dne 25.5.2018, upozorňuje zpracovatel tisku všechny členy volených orgánů 

městské části a další osoby (zaměstnance MČ Praha 1 a další třetí osoby), že údaje v tomto zápise z jednání 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 Rady městské části Praha 1, mohou splňovat podmínky ochrany osobních 

údajů ve smyslu uvedeného nařízení a v tom případě je zapotřebí s nimi nakládat v souladu "GDPR". 

 

ověřovatel zápisu:                             předsedkyně komise: 

 

 

…………………………………..     ………………………………….. 

     Aneta Ečeková Maršálová                                                                   Emilija Rónová 

 

 

 

Příští komise se koná v úterý 6. 6. 2023 od 16.00 hod. 


